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Spørgsmål nr. 93 fra Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 

(Alm. del):

”Vil ministeren i forlængelse af besvarelsen af FLF alm. del 
– samrådssp. L og X-Z om Justitsministeriets arbejdsgruppe 
om bedre velfærd for svin den 1. december 2010 oplyse, om 
ministeren mener, at halekupering af 99 pct. af de danske 
svin er udtryk for en rutinemæssig handling?”

Svar:

Efter § 4, stk. 1, i bekendtgørelse nr. 324 af 6. maj 2003 om halekupering 

og kastration af dyr med senere ændringer må svin ikke halekuperes ruti-

nemæssigt. Pattegrise må dog halekuperes inden for dyrets 2.-4. leve-

døgn, hvis der er dokumentation for, at der på bedriften er sket skader 

som følge af, at kupering ikke er foretaget, jf. bekendtgørelsens § 4, stk. 

2. Efter bekendtgørelsens § 4, stk. 4, skal der, inden halekupering foreta-

ges, under hensyntagen til miljøet og belægningsgraden være forsøgt for-

anstaltninger for at forhindre halebidning, og utilstrækkelige staldforhold 

eller driftsledelsessystemer skal ændres. Det er således tilladt at haleku-

pere svin, når visse nærmere betingelser er opfyldt.

Justitsministeriet anerkender dog samtidig, at det – henset til, at næsten 

alle danske svin er halekuperede – vil være relevant at se på muligheder-

ne for at nedbringe antallet af halekuperede svin. Justitsministeriet vil i 

den forbindelse afvente rapporten fra ministeriets arbejdsgruppe om hold 

af svin, der bl.a. behandler spørgsmålet om halekupering, før der tages 

nærmere stilling til, hvordan denne problemstilling bør gribes an.  


